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Protokół nr LXVIII/2023 

LXVIII Sesja w dniu 26 stycznia 2023  

Obrady rozpoczęto 26 stycznia 2023 o godz. 16.00, a zakończono o godz. 19.30, tego samego 

dnia. 

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 19 radnych. Lista obecności stanowi  

zał. nr 1 do protokołu. 

Nieobecni: 

- Radna Alicja Biała 

- Radny Czesław Ćwik 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

• Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel 

• Skarbnik Miasta –Kamila Wybraniec 

• Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

• Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

• Kierownicy Jednostek Organizacyjnych  

• Prezesi Miejskich Spółek Komunalnych 

• Mieszkańcy 

Ad. pkt 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady LXVIII sesji Rady Miejskiej  

w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący powitał zebranych. Poinformował, że obsługę prawną zapewnia Mecenas 

Agnieszka Jakubowska,  a protokólantem jest Irena  Małachowska. 

Ad. pkt 2 

Nie wniesiono poprawek do porządku obrad w związku z tym Przewodniczący  przeszedł  

do realizacji poniższego porządku obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Informacja o działalności Komisji Mieszkaniowej Rady Miejskie w Kętrzynie za 2022 rok. 

4. Zapoznanie się ze sprawozdaniami komisji stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1 przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programów: „Opieka Wytchnieniowa” – edycja 

2023„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023 realizowanych ze środków Funduszu 

Solidarnościowego. 

5.2 zmiany uchwały Nr IV/33/2018 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie korzystania  

z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2019-2023. 

5.3 wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Miasta Kętrzyn.  

5.4 zmiany uchwały nr XXVIII/164/16 z dnia 13 października 2016r. w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyn. 

5.5 zmiany uchwały nr VII/58/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 21 lutego 2019r. w sprawie ustalenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się 

zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych. 

5.6 zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034. 
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5.7 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023.  

5.8 przedłużenia terminu rozpatrzenia wniosku. 

6. Podjęcie stanowiska w sprawie zapoznania się z planami pracy komisji stałych Rady Miejskiej  

w Kętrzynie na I półrocze 2023r. 

7. Podjęcie stanowiska w sprawie niesłusznych roszczeń przedszkoli niepublicznych za lata 2009-2016. 

8. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z kontroli  

pn.: Kontrola celowości i zasadności umów z zewnętrznymi podmiotami, zawieranych przez GMK  

w latach 2019-2021 na realizację zadań gminy poprzez badanie losowo wybranej przez  Komisję 

Rewizyjną próby,  nie mniej niż 50 umów”.  

9. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie oraz 

prac między sesjami. 

10. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

11. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

14. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

15. Przyjęcie protokołu z  LXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 20 października 2022r. 

16. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Miejskiej  w Kętrzynie z dnia 7 listopada 2022r. 

17. Zamknięcie LXVIII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

Ad. pkt 3 
Przedstawiono informację o działalności Komisji Mieszkaniowej Rady Miejskie w Kętrzynie 
za 2022 rok- informacja stanowi zał. 2 do protokołu. 

Ad. pkt 4 

Zapoznanie się ze sprawozdaniami komisji stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie – zał. nr 3 do 

protokołu. 
 

Ad. pkt 5. Podjęcie uchwał w prawach: 
5.1 

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 
przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. 
Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych w głosowaniu:  19 głosów  „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” - podjęła uchwałę w sprawie 
przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programów: „Opieka 
Wytchnieniowa” – edycja 2023„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 
2023 realizowanych ze środków Funduszu Solidarnościowego.  
Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

5.2 
Przewodniczący rady poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie  zaopiniowały 
przedmiotowy projekt uchwały. 
Rada w głosowaniu imiennym przy udziale 19 radnych -  19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” -  podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały 
Nr IV/33/2018 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego oraz określenia zasad zwrotu wydatków                   
w zakresie korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

5.3 
Przewodniczący rady poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie  zaopiniowały 
przedmiotowy projekt uchwały. Zdaniem Radnego Tomasza Komorowskiego miasto nie 
powinno wyrażać zgody na komercyjne wykorzystanie herbu nieodpłatnie. 
Następnie Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych -  14 głosów „za”, 2 głosy 
„przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”  podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
wykorzystanie herbu Miasta Kętrzyn.  
Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
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5.4 
Przewodniczący rady poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie  zaopiniowały 
przedmiotowy projekt uchwały. 
Odczytał autopoprawkę Burmistrza Miasta, którą  Rada w głosowaniu imiennym przy udziale  
19 radnych w głosowaniu przyjęła jednogłośnie. 
Następnie Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych -  19 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”-  podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały nr XXVIII/164/16 z dnia 13 października 2016r. w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyn. 
Uwag nie wniesiono.  
Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

5.5 
W tej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały         
nr VII/58/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 21 lutego 2019r. w sprawie ustalenia 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości 
ciekłych. 
Wiceprzewodnicząca rady Marzena Gajek zgłosiła wniosek o odesłanie projektu powyższej 
uchwały do dalszych prac w komisjach stałych rady, gdyż uchwała  posiada tylko suche 
uzasadnienie bez dołączonej kalkulacji ceny MWiK.  
Radny Dariusz Duczek zgłosił głos przeciwny, gdyż takie sprawy powinny były być 
omówione na komisjach, a nie przy kamerach. 
Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel stwierdził, że ta uchwała to nie jest podwyżka cen. Uchwała 
ma charakter porządkowy i omówił kalkulację górnej stawki. 
Następnie Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej.  
Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych -  12 głosów „za”, 7 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”- odesłała projekt uchwały do dalszych prac               
w komisjach 
Projekt uchwały wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 8 do 
protokołu. 

5.6 

Przewodniczący rady poinformowała radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Uwag nie wniesiono i Przewodniczący przeszedł do głosownia uchwały.  
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/360/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.  
w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn  
na lata 2022-2033 w głosowaniu imiennym przy udziale 19 radnych w głosowaniu: 11 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 8 głosów „wstrzymujących się” – została podjęta. 
Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu 

5.7 
Przewodniczący rady poinformowała radnych, że  komisje stałe rady  opiniowały pozytywnie 
przedmiotowy projekt uchwały. Odczytał autopoprawkę Burmistrza Miasta do projektu 
uchwały. 
Uwag nie wniesiono i Przewodniczący przeszedł do głosownia autopoprawki i uchwały.  
Rada w głosowaniu imiennym przy udziale 19 radnych : 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
5 głosów „wstrzymujących się” –  przyjęta zgłoszoną autopoprawkę. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok w głosowaniu imiennym przy 
udziale 19 radnych : 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 7 głosów „wstrzymujących się” – 
została podjęta wraz z autopoprawką. 
Uchwała wraz z autopoprawką i raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 10 
do protokołu. 
 

5.8 
Przewodniczący poinformował, że Komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 
przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. 
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Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych: 19 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „ wstrzymujących się”,– podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia wniosku.  

Uchwała wraz  raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt 6. 

 
Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 
przedmiotowy projekt stanowiska. Poinformował również, że radni otrzymali do zapoznania 
poprawione plany pracy komisji, które zostały wypracowane na posiedzeniach komisji. 
Zwrócił się z zapytaniem, czy radni wnoszą jakieś uwagi. Uwag nie wniesiono. 
Następnie Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych: 17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących się”– podjęła stanowisko w sprawie zapoznania się         

z planami pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kętrzynie na I półrocze 2023r. 

Stanowisko wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 12 do 

protokołu. 

Ad. pkt 7.  
Radny Zbigniew Nowak odczytał ostateczny projekt stanowiska zawierający poprawki 
wypracowane na komisjach. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady 
pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt stanowiska,  Uwag nie wniesiono.  
Następnie Rada w głosowaniu imiennym, przy udziale 19 radnych: 17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących się”– podjęła stanowisko w sprawie niesłusznych 

roszczeń przedszkoli niepublicznych za lata 2009-2016. 

Stanowisko wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 13 do 

protokołu. 

Ad. pkt 8 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Nowak  odczytał sprawozdania Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z kontroli pn.: Kontrola celowości i zasadności 
umów z zewnętrznymi podmiotami, zawieranych przez GMK w latach 2019-2021 na 
realizację zadań gminy poprzez badanie losowo wybranej przez  Komisję Rewizyjną próby,  
nie mniej niż 50 umów”. Radna Zofia Waszkiewicz odniosła się do powyższego 
sprawozdania. Zapytała o umowę z firmą „Monument”: Czy obecność organizatora była  
określona w umowie, czy on musiał być. Czy umowa z organizatorem zawierała to wszystko 
o czym mówi komisja we wnioskach. Przewodniczący komisji Zbigniew Nowak 
odpowiedział.., jeżeli chodzi o Monument ten problem podjął członek komisji Pan Czesław 
Ćwik, którego wcześniej raziła ta cała historia…w naszej ocenie nie wynikało to wprost, tylko 
jeżeli  ktoś zobowiązuje się,,, do przeprowadzenia jakiś czynności to nawet z moralnego 
obowiązku ktoś to musi dopilnować, tego nikt nie pilnował. Tekst jest taki jaki nakreślił 
członek komisji, zapytałem czy wprowadzamy korektę, on stwierdził, że chciałby aby taki 
tekst był w protokole. 
Całość dyskusji: 

https://esesja.tv/transmisja/34116/lxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-czwartek-26-stycznia-2023.htm  

Sprawozdanie stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie 

oraz prac między sesjami  - stanowi zał. nr  15 do protokołu. 

Ponadto Zastępca Burmistrza Miasta Maciej Wróbel poinformował, że: 

- Wydział Rozwoju Miasta wraz z Dyrektor Muzeum pracuje nad wnioskiem do Nowego 

Ładu, 

- miasto aplikuje o zakup opasek dla seniorów, 

- opublikowano nowy rozkład jazdy autobusów miejskich, 

- na 14 lutego planowane jest otwarcie Centrum Seniorów. 
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 Ad. pkt 10.  

Radny Tomasz Komorowski zwrócił się z pytaniem: 

- Jaki będzie zakres remontu w Sp 4? 

- Czego dotyczyło spotkanie z  Edyta Kocyk z firmy SiDLY? 

- Co ustalono na spotkaniu w Kwidzynie? 

Ad. pkt 11. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel udzielił następujących odpowiedzi: 

- spotkanie w Kwidzynie dotyczyło spraw związanych z przedszkolami, zapoznano się z ich 

doświadczeniem w tym zakresie. 

- spotkanie  Edytą Kocyk dotyczyło opasek telemetrycznych dla seniorów. Miasto stara się 

zakwalifikować do bezpłatnego programu pilotażowego . 

Ad. pkt. 12.  Interpelacje i zapytania radnych. 
Radna Wioletta Czech odniosła się do przeniesienia siedziby MOPS do budynku na dworcu. 
Przeniesienie MOPS- u na dworzec uważa za pomyłkę. Zwróciła się z pytaniami: 
Ile miejsca zajmował Mops na Pocztowej? 
Ile miejsca będzie zajmował na dworcu? 
 

Ad. pkt 13. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została 
udzielona odpowiedź. 

Przewodniczący odczytał odpowiedź na zapytanie Radnego Daniela Sapińskiego 

Ad. pkt 14. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia 

Radny Zbigniew Nowak zgłosił wniosek o zwołanie w terminie pilnym Komisji 

Edukacji...RM z udziałem dyrektorów szkół i pedagogów w celu omówienia spraw 

związanych z przemocą w szkołach. 

Odniósł się również do porozumienia zawartego z „Komunalnikiem” w sprawie bezpłatnej 

komunikacji w mieście. Zdaniem Radnego zrobiono to niepoprawnie…wg mnie 16 grudnia 

nie było wniosku od operatora…dlaczego uchwała, która była przygotowana w listopadzie nie 

była poddana pod obrady… porozumienie zostało zawarte 31 grudnia ale nie ma daty wejścia 

w życie…31 grudnia była komunikacja biletowana, zrobiono to w bardzo dużym pośpiechu… 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel udzielił odpowiedzi, że decyzje są zgodne z opiniami 

prawnymi, to porozumienie wpłynęło do wydziału, który zajmuje się takimi sprawami, dziś 

najważniejsze jest to, że coraz więcej mieszkańców z tego korzysta. 

Zwrócił się również z prośba aby wnioski o zwołanie komisji w określonych sprawach  

kierować do niego, a nie do Przewodniczących komisji. Odnośnie przemocy w szkole Z-ca 

Burmistrza Maciej Wróbel poinformował, że polecił wykonać program naprawczy do 

dyrektorów szkół i jak ten program zostanie już przygotowany wówczas radni zostaną 

poinformowani.  

Następnie głos zabrał mieszkaniec, który zadał następujące pytania: 

- Czy Burmistrz Miasta Kętrzyn złożył wniosek do Sejmiku Województwa o budowę 

obwodnicy? 

- Jakie były wymogi obsługi prawnej w sprawie roszczeń przedszkola „Kluczyk” 

- Czy ogród zapachów będzie włączony do zagospodarowania miejskiego9 i co się stanie         

z usytuowanym tam pomnikiem? 

- Czy prawdą jest, że w tym roku kończy się leasing na autobusy? 
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Ad. pkt 15. 

Protokół z LXVI sesji Rady Miejskiej z dnia 20 października 2022 r., został przyjęty  
w głosowaniu imiennym, jednogłośnie. Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi  
zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. pkt 16. 
Protokół z LXII sesji Rady Miejskiej z dnia 7 listopada 2022 r., został przyjęty  
w głosowaniu imiennym, jednogłośnie: Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi  
zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt 17. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina zamknął 

LXIV sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Pełny przebieg obrad LXIV Sesji RM został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie BIP 

Urzędu  

https://esesja.tv/transmisja/34116/lxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-czwartek-26-stycznia-2023.htm 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Protokołowała: Irena Małachowska (-) 

 
Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
Rafał Rypina (-) 

 
 
 
 
  
 
 
 

 

 

 

 


